
 
 

 Zápis 
 

z 3. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 18. 3. 2014 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 22 
 
 
Omluveni:  prof. Valentová, Bc. Janda 
Hosté:    Ing. Chválná, doc. Pospíšil, Ing. Starý, prof. Bělohlav, prof. Kratochvíl,  

Ing. Dibuszová, Ing. Dobšík, doc. Böhm, Ing. Smolná 
 
Úvodem AS schválil program jednání 
 
 
Program:  
 

1. Statut kolejní rady 
2. Změna ve složení VR VŠCHT 
3. Informace o stavu příprav rozpočtu 2014  
4. Informace o připravovaném projektu TAČR Gama  
5. Úprava dvorů  
6. Různé 

- volba předsedů výborů 
- KR 
- program další zasedání AS 
- posluchárny na VŠCHT 

 
 

Ad 1.  

Ing. Starý předložil upravený statut kolejní rady. Hlavním důvodem změn je obtížné hledání 
kandidátů do Kolejní rady (KR) za stávajících podmínek. V upraveném statutu bude volební 
období KR pouze 2 roky, počet členů je snížen z 5 na 3, volby budou probíhat elektronicky. 

AS souhlasí s předloženým návrhem 22 – 0 – 0 

Ad 2. 

AS souhlasí se změnou ve složení Vědecké rady VŠCHT, nový děkan FTOP doc. Ing. 
Vladimír Kočí, Ph.D. nahradí prof. Ing. Gustava Šebora, CSc., dosavadního děkana FTOP. 

Schváleno 22 - 0 – 0 



Ad 3. 

Ing. Chválná seznámila senát se současným stavem rozpočtu. Konstatovala, že ve výdajích na 
vzdělání vzhledem k HDP se Česká republika pohybuje na posledních místech mezi zeměmi 
OECD. Představila hlavní zdroje rozpočtu, kterými jsou na VŠCHT věda a výzkum a 
vzdělávání. Hlavními cíli rozpočtu na rok 2014 bude pokrytí mandatorních výdajů, udržení 
rozvoje a rozpočtu fakult, udržení rezerv, navýšení ON (A + V) a vytvoření podmínek pro 
realizaci projektů VaVPI, VTP Kralupy a ISPROFIN. Zdůraznila, že zásadní pro následující 
dva roky bude udržení cash flow z důvodu nutného předfinancování projektů, zvláště VaVPI. 
Nutno řešit půjčkami. Současný návrh rozpočtu má deficit jak v běžných, tak investičních 
výdajích a bude se dále upravovat. 

Ing. Dibuszová předložila návrh rozpočtu pro CIS. Většina výdajů představují částky určené 
na konsorcia a nákup knih a časopisů. Ve vydavatelské činnosti je CIS soběstačné. Byla 
diskutována otázka možného navýšení ceny vydávaných publikací při prodeji mimo VŠCHT. 
Doc. Slavíček žádá o porovnání výdajů na knihovnu před založením ChemTK a nyní. 

doc. Böhm informoval o návrhu rozpočtu VC. Většina prostředků je plánována na uhrazení 
servisních poplatků, licencí, softwaru a pravidelnou náhradu zařízení. Některé položky již 
byly z návrhu rozpočtu vyškrtnuty. Doc Böhm byl požádán o zaslání časové řady vývoje 
rozpočtu od roku 2008 

Předpokládaný termín schválení rozpočtu je konec dubna. Dotazy a podněty zaslat  
doc. Cibulkovi 

Představení financování VaVpI proběhne na dalším zasedání senátu. 

Ad 4. 

Pror. Kratochvíl informoval o projektu TAČR Gama. Jedná se o podporu uplatnění výsledků 
vzniklých ve škole v praxi a souvisí s tlakem MŠMT na vysoké školy na zvýšení jejich 
samofinancování v rámci VaV. Projekt lze aplikovat na 3 roky v celkové výši 10 mil. Kč.  
Na VŠCHT budou připravena pravidla vnitřní soutěže na rozdělování této dotace („GIGA“). 
Byl představen návrh osmičlenné rady, která by dotaci rozdělovala. 

Ad 5. 

Ing. Smolná představila návrh úpravy dvora „U komína“ v budově B. Předpokládá se 
odpočinkový prostor pro studenty v letních měsících a úschovný box na jízdní kola. Rozpočet 
cca 1 mil. Kč, který by mohl být pokryt z prostředků VaVPI. V rámci diskuse padlo řadu 
námětů na úpravu projektu. Ing. Chválná doporučuje přesunutí části nákladů mimo 
ISPROFIN. Vlastní realizace však bude problematická vzhledem ke stavu rozpočtu. 



 

Ad 6. 

a) Ing. Schreiberová – předsedkyně Pedagogického výboru 

          doc. Macák – předseda výboru VaV 

          prof. Demnerová – předsedkyně Hospodářského výboru 

b) bude novela VŠ zákona, kde se bude řešit převážně otázka akreditací; vnitřní 
připomínkové řízení se očekává v květnu a červnu 

budou zavedené poplatky za studium na Univerzitě třetího věku  

opět proběhne udílení ceny pro mladé vědecké pracovníky; stále není dořešen název 

na příštím zasedání proběhne schvalování další novely OŘ 

byla řešena stížnost na administraci Norských fondů; vysvětlil pror. Kratochvíl 

Ing. Novotná informovala o schůzce studentů ČVUT a VŠCHT s primátorem 

c) Doc. Cibulka předložil návrh na setkání Správní rady VŠCHT a vedení AS (+ 
předsedkyně Hospodářského výboru). Předložil rovněž nabídku Ing. Mittnerové na 
možnost informování o projektu Trigger (Transformace institucí pro genderovou 
rovnost ve vědě). Informace o projektu bude zařazena na program dalšího zasedání 
společně s konceptem Návštěvního centra a informacemi o financování VaVPI. 

d) Ing. Hoskovcová vznáší požadavek Pedagogického výboru na informaci o vývoji 
počtu poslucháren s ohledem na počet studentů na VŠCHT. V letošním akademickém 
roce došlo k značnému převisu počtu studentů nad kapacitou poslucháren (1580 
studentů v 1. ročníku). 

                  

 

                                      Příští zasedání 8. dubna 2014 

 

 

              

 
 
Zapsala: K. Wildová                                                             Za správnost: doc. Radek Cibulka 


